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التطور التاريخي الاولمبي للقفز العالي من الدورة الاولى اثينا 1896 الى الدورة السادسة والعشرون اطلنطا 1996

بحث تاريخي

أ . م . د . عامر فاخر شغاتي                   م . م . ميادة طة متعب

اشتمل البحث على خمسة ابواب الباب الاول احتوى على المقدمة واهمية البحث سميت الالعاب الاولمبية نسبة الى اولمبي . تعددت الأراء في بداية العاب الاولمبية القديمة غير ان البحوث التاريخية التي وجدت في سهل اولمبيا . اما فكرة الدرات الاولمبية في المانيا .اما مشكلة البحث : افتقار المكتبات الرياضية العراقية الى مصادر تؤرخ نتائج ابطال العالم في القفز العالي . اما اهداف البحث توثيق وتحليل نتائج بعض ابطال العالم الرياضين من ابطال الدورة الاولى 1896 الى الدورة السادسة والعشرون 1996 . اما تسأولات البحث فكانت هل ان توثيق المشاركة لهؤلاء الأبطال ساهمت في تقدم المستوى الرياضي وتحقيق النتائج . اما مجالات البحث شملت على المجال البشري والمجال الزماني والمجال المكاني . اما الباب الثاني : احتوى على مقدمة تاريخية والنظام الأساس واهدافة كذلك فكرة وتأسيس . وقد احتوى الباب الثالث على منهج البحث فقد كان منهج البحث ( تاريخي ) اما عينة البحث فهم من ابطال العالم من المدة 1896 – 1996 وعدهم (69) لاعبا . اما الباب الرابع فقد احتوى عرض النتائج وتحليلها ومناقشتها . من الدورة الاولى اثينا 1896 ولغاية الدرة السادسة والعشرين اطلانطا 1996 . اما الباب الخامس فقد شمل الأستنتاجات والتوصيات . وفي ما يلي ثمة علاقة متبادلة بين الرياضة والسياسة منذ القدم . اما التوصيات فقد اوصا الباحثان ضرورة تشجيع المؤرخين والرياضين على كتابة التاريخ الرياضي .
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A search on the first five-door section contains an introduction and the importance of research called the Olympic Games to the Olympic proportion. There were different views at the beginning of the ancient Olympic Games, however, historical research and found in the plain of Olympia. As to the idea Aldarat Olympics in Germany. The research problem: the lack of libraries, sports Iraqi sources to chronicle the results of the World Championship in the high jump. The objectives of the research documenting and analyzing the results of some of the heroes of the world athletes of the heroes of the first round of 1896 to the twenty-sixth session of 1996. The research was Tsoullac Does the documented participation of these heroes have contributed to the progress of the mathematical level and achieve results. The research areas included on the domain and the domain of the human temporal and spatial domain. Part II: contains an introduction to the historical basis and objectives as well as the idea of the establishment. The third section contains the research methodology was the research methodology (historical) The sample of the research to understand the world of the heroes of the period from 1896 to 1996 and counted (69) for a player. Part IV contains a Showing results were analyzed and discussed. The first round of ATHENS 1896 until the twenty-sixth Durra Atlanta 1996. The fifth section was included conclusions and recommendations. The following is a reciprocal relationship between sport and politics since ancient times. The recommendations Aoussa need to encourage researchers, historians and athletes to write history, sports. 

